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Budapest Főváros IX. kerület 
Ferencváros Önkormányzata 
Orosz Ukrán háború által okozott válság kezelésére létrehozott  
Ideiglenes Bizottság 
 

Jegyzőkönyv 
készült az Orosz Ukrán háború által okozott válság kezelésére létrehozott Ideiglenes Bizottság 

    2023. február 23-án 9.00 órakor tartott rendkívüli üléséről 
 
Ülés helye: Polgármesteri Hivatal, II. emeleti ülésterem 
  1092 Budapest, Bakáts tér 14. 
 
Jelen vannak:    Csóti Zsombor elnök,  
                            Jancsó Andrea, 
                            Gyurákovics Andrea. 
  
Hivatal részéről: Döme Zsuzsanna alpolgármester, Czuk Dorottya sajtó referens, Romhányi Ildikó irodavezető, 
dr. Pap Ágnes irodavezető, Dr. Világos István csoportvezető, Nehéz Jenő informatikus, Koór Henrietta 
csoportvezető, Fábián Beatrix jegyzőkönyvvezető.  
 
Meghívottak: Czakóné Dobó Krisztina – a FIÜK igazgatója, Csendi Eliza és Pusztaszeri Bianka a FIÜK 
munkatársai, Intzoglu István, Molnár Margit – a FESZGYI igazgatója, Vinczéné Árvai Klára – a FESZGYI 
igazgató helyettese, szakmai vezetője. 
 
Csóti Zsombor: Jó reggelt kívánok! Nagy szeretettel, tisztelettel üdvözlök mindenkit, aki az Orosz Ukrán háború 
által okozott válság kezelésére létrehozott Ideiglenes Bizottság ülésén megjelent! Megállapítom, hogy a Bizottság 
3 fővel határozatképes, az ülést 9.00 órakor megnyitom. Szeretném megkérdezni, hogy napirend előtt kíván-e 
bárki szólni. Nincs. Kérem, szavazzunk a napirend elfogadásáról. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a napirenddel kapcsolatban a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
IB 1/2023. (II.23.) 

Határozat 
Napirend:  
 
1./ Döntés a Ferencvárosi Humanitárius Alap terhére nyújtandó támogatásról 

Sz-56/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
2./ Egyéb segítségnyújtási lehetőségek átbeszélése  

Szóbeli előterjesztés 
Előterjesztő: Csóti Zsombor elnök 

 (3 igen, egyhangú) 
A szavazásban 3 bizottsági tag vett részt: 
 
Csóti Zsombor Igen 
Gyurákovics Andrea Igen 
Jancsó Andrea Igen 
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NAPIRENDI PONTOK TÁRGYALÁSA: 
 
1./ Döntés a Ferencvárosi Humanitárius Alap terhére nyújtandó támogatásról 

Sz-56/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
Csóti Zsombor: Az előterjesztő kisasszonyok, hölgyek is megjöttek. Szeretném átadni a szót, hogy néhány 
mondatban legyenek szívesek a bizottságot tájékoztatni. 
 
Döme Zsuzsanna: Az előterjesztésben egy kis elírás történt, ami átment mindenkin, és egyikünk sem vette 
észre. Az előterjesztés szövegében tablet szerepel, a határozati javaslatban viszont notebook, amik között nagy 
különbségek lehetnek. A tablet az, amire gondolunk, tehát a határozati javaslatban is javítani kellene. Előttem 
most már egy jó van. Elnézést kérünk, semelyikünk nem vette észre a végén. Igaziból szerintem egész részletes 
előterjesztést adtunk az Orosz Ukrán háború által okozott válság kezelésére létrehozott Ideiglenes Bizottságnak, 
illetve a képviselőket is tájékoztattam arról, hogy hogyan áll, milyen módon valósul most meg a bucsai 
gyerekeknek az itteni vendéglátása, úgyhogy én inkább a kérdéseket várnám. Ez az előterjesztés most arról szól, 
hogy a Zwackkal felvettük a kapcsolatot, és ők ezt a gyerekeknek az ajándék tableteket biztosítják számunkra, de 
előtte nekünk ezt meg kell előlegeznünk, úgyhogy igaziból erről szól ez az előterjesztés. 
 
Gyurákovics Andrea: Két megjegyzésem lenne, az egyik az, hogy mi, képviselők már egy kész tervet kaptunk. 
Igazából tudomásulvételi jogunk van jelen pillanatban, viszont azért az a táblázat, amit mi megkaptunk erre a 
programra, talán annyit megérdemeltünk volna, hogy az embernek a szerkesztőlécet ne kelljen ide-oda húzgálni, 
hogy a programokat el tudja normálisan olvasni. Legalább egy olyan táblázatot kaptunk volna, amit elsőre az 
ember lát és nem kell külön még ezzel foglalkoznia. A másik a hely kiválasztása, igazából nem értem nagyon, 
mert úgy van a táblázatban, hogy ők mennek Kincsesbányára és ott töltenek néhány napot, majd feljönnek 
Budapestre. Viszont a kincsesbányai programban van a budapesti bemutatás. Budapestet ők hogy mutatják be 
nekik? Ezt nem nagyon értem itt az elején. Vagy félreérthető a szöveg, mint ahogy elírásra került a határozati 
javaslat is. Milyen ez a IX. kerületi diákszálló? Milyen összeggel kaptunk mi ott a gyerekeknek napidíjat? Illetve 
az csak egy hostel, ha jól tudom. Az étkezés hol lesz nekik, azt hogyan tudjuk biztosítani itt, Ferencvárosban? 
 
Csóti Zsombor: Kettő dolgot szeretnék kérdezni a szervezőktől. Egyrészt azt, hogy Önökhöz eljutott-e az az 
információ, amit én az RTL anyagában láttam ezzel a szállással kapcsolatban. Hogy itt a ferencvárosi, egyébként 
itt élő lakosok és a hostel között milyen irgalmatlan háború dúl. Tudnak-e erről valamit vagy nem? Akkor majd át 
fogjuk küldeni ennek az anyagnak a linkjét. Ezt csak a jövőre nézve. Ilyen feszültségben nem gondolom, hogy az 
Önkormányzatnak érdemes belenyúlni, akár úgy is, hogy odamegyünk fizetni, ahol egyébként a mi szavazóinkat 
elég kellemetlen helyzetbe hozzák. A másik viszont, amit konkrétan kérdezni szeretnék, főleg a jegyzőkönyv 
miatt, hogy akkor ezek szerint a Zwackot nem sikerült arról meggyőzni, hogy közvetlenül, ajándékként 
beszerezze az eszközöket és azt adjuk át. Ennek az ajándékozásnak a plusz adóterhe az egyszerűen 
megkerülhetetlen, hogy minket terheljen. 
 
Czuk Dorottya: Nem, nem sikerült, többször megkértük, nyomatékosan elmondták, hogy nem szeretnék, nekik 
nagyon komplikált adminisztrációilag ezt elintézni, és azt mondták, hogy ők, amikor eddig támogattak minket, 
akkor is támogatási szerződést kötöttek velünk, és nem szeretnének ezen változtatni semmilyen szinten. 
Hozzátették, hogy örömmel segítenek. Most írja a Jogi Osztályuk a szerződést. Korábban is így volt. Most itt két 
választásunk volt, miután a bucsaiaknak szeretnénk ezekkel a tabletekkel segíteni, ezért vagy az lett volna, hogy 
ezt a kétmillió forintnyi pénzt mi fizetjük ki, és hogyha jól tudom, akkor utána is lett volna SZJA, de lehet, hogy 
nem, vagy nem mi fizetjük ki, és a Zwacktól elfogadjuk ezt a kétmillió forintot. Egyszerűen nem lehetett őket 
megkérni erre, azt mondták, hogy nem, nekik nagyon komplikált, mert hogyha ők informatikai eszközöket 
vesznek, nekik azt bevételezni kell, utána az amortizációval nem tudnak hogyan elszámolni, nekik egyszerűbb 
így, és kategorikusan azt mondták, hogy nem. A táblázat ezek szerint szétcsúszott. 
 
Döme Zsuzsanna: A formátumáért szeretnék elnézést kérni. Az Önkormányzat szakmai partnerétől kaptuk meg 
a programot, én nem gondoltam, hogy itt át kellene ezt formáznunk. Én átláttam, lehet, hogy nagyobb a 
képernyőm, úgyhogy elnézést kérünk, hogyha ez fennakadást okozott, hogy csúsztatva lehet nézni a 
számítógépen. A helyszínnel kapcsolatban: így van, Kincsesbányára érkezik a csapat, ez is volt az eredeti 
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elképzelés, hogy először egy picit megnyugodjanak, biztonságos helyre, ahol nincs olyan nagyon sok inger 
egyszerre, meg tudnak ismerkedni azokkal, akikkel később itt töltik nálunk a hetet. Igen, lehet távban is beszélni 
egy picit Budapestről. Nyilván, amikor ide érkeznek, akkor már a városnézéskor vissza lehet ezekre a 
foglalkozásokra utalni. Tényleg azt gondolom, hogy egy gazdag program, és mivel más kérdés a programmal 
kapcsolatban nem jött, ezért én úgy érzem, hogy Önök szerint is egy gazdag, élménydús programot sikerült 
összeállítania a partnereknek. Volt még egy kérdés a hostellel kapcsolatban. Nem az alapján döntöttünk a 
szálláshely mellett, hogy milyen hírekben szerepelt, hanem abban, hogy hol tudunk elszállásolni ennyi főt. Talán 
emlékeznek, nemrég volt arról vita egy teljesen más üggyel kapcsolatban, hogy milyen zsúfoltak, drágák és 
nehezen lehet nagy csoportokat Budapesten, szálláshelyeken elhelyezni. Bevallom, hogy diákcsoportnál mi 
hotelekben nem gondolkodtunk. Nyilván ez költségben is többszöröse lenne akkor egy ilyen dolognak. Mi 
nagyon, nagyon sok környékbeli szálláshelyet megkerestünk. Általában nem volt hely ezekben az időpontokban, 
sőt, még a dátumot is rugalmasan kezeltük, amikor a szálláshely kereséséhez kezdtünk. Nem igazán találtunk 
mást, nyilván Budapest egész területén lehet, hogy Buda legmélyén lett volna olyan szállás, de ez is egy cél volt, 
hogy próbáljuk őket a IX. kerületben, vagy itt a környéken elszállásolni. A másik, ami a hostel mellett szólt, hogy 
itt volt a legnagyobb kedvezmény. Ők egyébként is az ukrán menekültek számára alapvetően is kedvezményeket 
biztosítanak, tehát ez nem nekünk szólt összességében, úgyhogy ez indokolta a választást. Egyébként én már 
korábban, a végleges program előtt küldtem a képviselőknek is erről információt, akkor nem kaptam arra 
visszajelzést, az még a szerződéskötések előtt volt, hogy van-e ezzel bármilyen probléma, úgyhogy most már a 
szerződéskötés után, hogyha itt RTL Klub, vagy nem tudom milyen anyagot kellett volna megnéznünk hozzá. Ha 
úgy gondolják, máskor nem ezt a hostelt fogjuk választani, de tényleg, én nagyon szívesen vettem volna, hogyha 
bármi más, alternatív javaslatot kapok a szálláshellyel kapcsolatban. 
 
Csóti Zsombor: Én sem gondolom, hogy direkt szállásoljuk el ott a gyerekeket, azt akartam tudni, hogy a 
városvezetés kvázi, az önkormányzat tulajdonát is érintő balhéról képben van-e már, vagy nincs. De én is tegnap 
kaptam meg egyébként ezt házon kívüli anyagot, tehát nagyon szívesen átküldöm a jövőre nézve, hogy azért 
ilyen kellemetlen helyzetbe ne kerüljünk. De egyébként ez az egész bucsai látogatással kapcsolatban is, mint 
kritika, szerintem a bizottság nevében mondhatom, megfogalmazódik, hogy viszonylag, illetve nem viszonylag, 
hanem nagyon szűk határidők vannak, mire mi, főként döntést igénylő helyzetekről értesülünk. Ez nem biztos, 
hogy segít. Ez a kétmillió forint adomány, ami nyilván nagyon fontos és egy nagyon szép dolog, és buták lennénk 
ott hagyni. Tehát semmi mozgásterünk nincs arra, hogy kitaláljunk egy olyan dolgot, hogy úgy kapunk adományt, 
hogy az nekünk 600.000 forintba kerül, mert akkor ez már 1.400.000 forint már rögtön. És ami szintén nagyon 
szép pénz, de azt hiszem, érthetően fogalmaztam, ha van ebben egy kicsi idő, akkor talán itt a Pénzügyi Iroda, 
meg a Jogi Csoport, meg a bizottság, meg a városvezetés hátha ki tudna valami olyat találni, hogy a kétmillió 
forint is befolyjon, a gyerekek is kapjanak ajándékot, meg ne kerüljön nekünk ilyen sokba. Mivel, hogy a háborús 
helyzet úgy tűnik, hogy ebben az évben még érinteni fog bennünket, ezt én inkább erre az évre vonatkoztatóan 
kérném, hogy időben próbáljunk meg ezekről a dolgokról beszélni. 
 
Gyurákovics Andrea: Arra, hogy mennyi egy főre a szállás, arra még nem kaptam választ. Ezekkel a tabletekkel 
a kijuttatásnál nekem egy olyan jutott eszembe, hogy, amikor nekünk sikerült Beregszászra, - hiszen Beregszász 
is testvérvárosa Ferencvárosnak, - kijuttatni az adományt, az komoly adminisztrációs munka volt, hogy ott kint is 
elfogadjanak, a határon is elfogadjanak mindent. Ez a része mennyire van a mi hatáskörünkben, illetve jelenleg 
mi a helyzet ezzel? 
 
Csóti Zsombor: Arra kérdez rá a Képviselő Asszony, hogyha mennek haza mondjuk a gyerekek, akkor 
megkérdezik tőlük, hogy honnan van a tableted? Csak pontosítani akartam a kérdést.  
 
Döme Zsuzsanna: Igen, haza fogják tudni vinni. Tényleg mindent pontosan próbáltunk egyeztetni. Azt 
gondolom, hogy itt igen, nagyon rövid idők voltak. Szerintem nagyon gyors döntésekre volt szükség, de azért 
megnyugtatom a bizottságot, hogy mi azért egyeztettünk a Pénzügyi Irodával, és hogyha valami más megoldás 
lett volna, akkor esetleg, most Irodavezető Asszony megerősít vagy cáfol, hogy nem mentünk végig minden úton 
esetleg. Mi ezt a megoldást találtuk ki, és Irodavezető Asszony is ezt támogatta. 
 
Csóti Zsombor: Volt egy kérdés, hogy mennyibe kerül a szállás? 
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Döme Zsuzsanna: A szállás az kiolvasható az előterjesztés utolsó oldalán. Háromféle szállást kellett fizetnünk 
végül, de ez a 991 forint már reggelivel együtt a szállás. Ezt nem bontottuk le tovább. Itt reggelit kapnak még a 
hostelben ebből az árból, de az étkezést is részleteztük. Nem tudom, hogy mi a pontos kérdés. Kincsesbányán 
nyilván mi biztosítjuk a reggelit, ebédet, vacsorát, az itteni ebédeket a saját konyhánkkal oldjuk meg, és a 
vacsorát pedig a Ráday utcában az IF Kávézó fogja biztosítani külön teremben, és itt le tud ülni az összes fiatal. 
Egyébként nagyon készségesek voltak a menü összeállításában is, a bucsaiak kívánságait is követték. 
 
Gyurákovics Andrea: Tényleg nem kötözködésképpen, de ott van az ukrán étterem. Azt hiszem, hogy ő lett 
volna a legautentikusabb ebben a történetben. Nem is kérek rá választ, csak megjegyzés volt. 
 
Romhányi Ildikó: Miután meg lettem szólítva, azért gondoltam, hogy a jegyzőkönyvbe mondom, hogy a 
Pénzügyi Iroda, illetve a Hivatal már nem ötletelt, megkapta a kész tényeket, és a kész tények alapján tettük 
hozzá a jogszabályi vonatkozásokat, hogy ez adóköteles tevékenység. Nem ötletelés szempontjából volt, 
egyébként ezt is szintén csak a jegyzőkönyv kedvéért mondom, hogy itt a Hivatalban ez legalább annyi, ha nem 
több munka, mint a Zwackban az embereknek. Azért ne gondoljuk azt, hogy a Hivatal ezzel nem dolgozik, nem 
szerzi be, nem könyveli le, nem adja át, tehát azért ezt azért tegyük helyre, hogy azért a Zwacknak sem 
semmivel több, kevesebb ez a feladat, ami nekünk azért még több. De ezt csak azért, mert elhangzott, hogy a 
Zwacknak ezzel mennyi feladata van, és szeretném hozzátenni, hogy a Hivatalnak is. 
 
Csóti Zsombor: Attól függetlenül nyilván a felajánlás az felajánlás, az adomány meg adomány, meg örülünk, de 
azért a lehető leghatékonyabban kéne ezt a jövőben felhasználni. Most nyissuk ezt ki, találjuk ki, hogyha máskor 
adományszámlára jön, hogyha lesz erre konkrét felajánlás, akkor megpróbálunk erre kitalálni valamit. Más sorról 
veszünk, felhasználjuk másra.  
 
Döme Zsuzsanna: Csak hogy tényleg egyértelmű legyen, itt nem mi ötleteltük ki, hogy tabletet kapjanak, hanem 
ezt a testvérvárosunkkal egyeztettük, hogy milyen fajta ajándéknak örülnének legjobban. Az, hogy valamit 
kapjanak ezek a gyerekek, az nyilván egyértelmű volt. Ezt jelölték meg, és én tényleg azt gondolom, hogyha már 
mindenképp tabletet kellett vennünk, akkor így legalább kevesebb pénzébe került az Önkormányzatnak. Én 
ezúton is köszönöm a Zwacknak.  
 
Csóti Zsombor: A Zwacknak természetesen mi is köszönjük, de ha már a példánál maradunk, én nem tudom, 
azért mondom, hogy a Pénzügyi Iroda és a Jogi Csoport tud ebbe segíteni, de lehet, hogy befizet kétmillió forintot 
és abból szállásra vagy étkezésre költünk, és a másik sorról meg csak a bruttó áron beszerezzük mi a tabletet és 
nem kell plusz 33%-ot fizetni. Azért mondom, hogy ötleteim vannak, de mivel most nincs konkrétum, ezzel én 
nem húznám az időt, és nem terhelném az Irodát, hogy erre találjunk ki megoldást. A jövőre nézve kérjük azt, 
hogy próbáljunk ebben hatékonyabbak lenni. 
 
Gyurákovics Andrea: Az egyik kérdésem most kilövésre került. A másik viszont az, hogy nekem egy olyan 
technikai dolog jutott az eszembe, hogy a tabletek kikerülnek az országból, de ezekre van jótállás. Mi történik 
akkor, ha ezek a tabletek elromlanak, vagy valami történik velük. Ezt mi hogyan fogjuk tudni megoldani ilyen 
távolról? 
 
Csóti Zsombor: Fogós kérdés. 
 
Döme Zsuzsanna: Valóban fogós. Erre mi is gondoltunk. Ez majdnem bármivel így van, amit odaadunk 
ajándékba, én ezért örülök annak, hogy most már az ittlétük elején meg tudják kapni a tabletet, tehát ha valami 
olyan műszaki problémája van, akkor még itt kiderül, az ittlétük alatt tudunk váltani, meg cserélni esetleg. Ha 
pedig ott történik valami, azért nagyon bízom abban, hogy Bucsával nem ez az egy találkozásunk lesz ebben az 
évben. Bízom abban, hogy ebben az évben is tud a két város az ottani háborús helyzet ellenére kapcsolatban 
állni. Ha ilyen probléma fölmerülne, akkor meg fogjuk találni rá a megoldást. A szervizhálózatot is lekérdezték, 
egyelőre még kiterjedt szervizhálózat van, és működő az ukrán területeken is. Bízunk benne, hogy ez így is 
marad. 
 
Csóti Zsombor: Azt jól értem, hogy ha mi most ebben az adminisztratív döntést meghozzuk, akkor holnap, 
amikor a gyerekek megérkeznek, akkor meg is fogják kapni a tableteket?  
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Jancsó Andrea: A bucsai testvérvárosról beszélünk, de Beregszásszal tervezünk-e hasonlót? Akkor azt majd 
időben kapjuk meg, hogy tényleg legyen mozgásterünk. 
 
Csóti Zsombor: Ez kérdés volt valaki felé? Én a 2. napirendi pontba gondoltam azt, hogy tervezünk, mi bizottság 

elkezdünk tervezni, és aztán majd a Hivatallal végrehajtjuk a terveinket. De ha van külön válasz, akkor nagyon 

szívesen megadom a szót. Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a Sz-56/2023. sz. előterjesztés 

határozati javaslatról, notebook helyett tablet beszerzésről és ennek az adóvonzatáról. 

Több hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 

IB 2/2023. (II.23.) 

Határozat 
Az orosz – ukrán háború által okozott válság kezelésére létrehozott Ideiglenes Bizottság úgy dönt, hogy a Zwack 
Unicum Nyrt. által a Ferencvárosi Humanitárius Alapba befizetett 2.000.000 Ft (azaz kettőmillió forint) összeget 
20 db tablet megvásárlására fordítja, és a tablet vételárának kifizetését a Ferencvárosi Humanitárius Alap terhére 
a K&H Banknál vezetett 10401196-50526785-49711329 számú elkülönített önkormányzati alszámláról teljesíti, 
valamint a 20 db tabletet bucsai tanulók részére természetbeni támogatásként biztosítja. 
Határidő: 2023. március 4. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

(3 igen, egyhangú) 
A szavazásban 3 bizottsági tag vett részt: 
 
Csóti Zsombor Igen 
Gyurákovics Andrea Igen 
Jancsó Andrea Igen 
 
Csóti Zsombor: Ahogy lehet, odajuttatjuk ezt a papírt, és nagyon sok sikert a gyerekeknek, és kellemes itt 
tartózkodást, hogyha nem találkozunk. 
 
 
2./ Egyéb segítségnyújtási lehetőségek átbeszélése  
Szóbeli előterjesztés 
Előterjesztő: Csóti Zsombor elnök 
 
Csóti Zsombor: A bizottság és a háborús helyzetben a Ferencváros ez évi ötleteiről, működéséről, 
beszerzéséről, segítségnyújtásáról szólna. A tavalyi évben történt adománygyűjtés, sőt, történt még irodaszer, 
illetve papírbeszerzés is. Az a helyzet állt elő, hogy ezek az adományok, legalábbis annak jó része nem került 
tavaly kiszállításra. Ezek továbbra is ott vannak a József Attila-lakótelepi művelődési ház egyik szobájában, de 
nem baj, mert akkor, ha már ezeket kiszállítjuk, az Irodát arra fogjuk kérni, hogy olyan méretű autóval szállítsuk 
ki, ami esetleg más jellegű technikai segítséget is ki tud vinni. Nem akarok itt titokzatoskodni, dr. Pap Ágnes 
irodavezető asszonnyal kommunikáltunk, és ő mindenféle információkat beszerzett, amire igény van, például 
független áramforrást, magyarul aggregátort milyen nagyságrendben, mekkorákat, milyen teljesítménnyel lehet 
egyáltalán kapni, belátható időn belül vagy azonnal, mindjárt megadom Irodavezető Asszonynak a szót, hogy két-
három mondatban mesélje el, hogy miből lehetne választani, és akkor döntene ez ügyben a bizottság, vagy 
legalábbis a javaslattételről.  
 
dr. Pap Ágnes: Beregszász polgármestere aggregátorokat kért, 10 darab kisebb teljesítményűt jelölt meg, és 4 
darab nagyobb teljesítményűt. A kisebb teljesítményű 5-8 kW között legyen, a nagyobb teljesítményű 10-20 kW 
között. Próbáltuk a napokban a jelenlegi, pillanatnyi piacot felkutatni. Sajnos megállapítható, hogy a legtöbb 
forgalmazó cégnél hiánycikk, főleg a nagyteljesítményű, a kicsiből is egy-kettő, amit nem tesznek nekünk el, csak 
ha megrendeljük, és előre kell fizetni. Találtunk egy budapesti céget, ahol van 10 darab kisebb aggregátor 
pillanatnyilag. Ennek az ára bruttó 499.990 forint. Itt is díjbekérővel tudnánk utalni. A nagyobb teljesítményű 
aggregátorra egyedül értelmes választ egy kunszentmártoni cégtől kaptunk. Itt 13,5 kW-os és 16 kW-os gép van. 
A kisebbik teljesítményű 2.042.160 forint, a nagyobb teljesítményű, a 16 kW-os pedig 2.312.670 forint. Mind a két 
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cég ideszállítja nekünk a megadott helyre az aggregátorokat. Visszatérve a Toronyház utcai közösségi házban 
tárolt adományra, ott már a kiválogatott adományok 1052 kg-ot tesznek ki. Elég sok volt az adományok között a 
koszos, foltos, használhatatlan, törött játék. Ezeket a FESZOFE Kft. telephelyére vittük. Van köztük ásványvíz, 
plüss, játékok, takarók, plédek, viszont nagyon kevés a tartós élelmiszer, összesen 4 kg finomliszt, ennyi a tartós 
élelmiszer része. Nem tudom, a bizottság további tartós élelmiszert kíván-e beszerezni, illetve papírárut kíván-e. 
A szállításról annyit, hogy a Markanti Kft-t megkerestem, továbbra is vállalja a kiszállítást. A kisebb 3,5 tonnás 
gépjármű 135.000 forint + ÁFA, ugyanúgy, mint a korábbiakban, az 5 tonnás gépjármű pedig 170.000 forint + 
ÁFA.  
 
Gyurákovics Andrea: A kérdésem arra irányult volna, hogy mi most abban gondolkozunk, hogy a bizottság 
megkérdezte a beregszászi polgármestert, Babják polgármester urat, hogy mi az, amire szükségük lenne, és ha 
jól tudom, az aggregátorok mellett más is van, amit szeretnének kérni. Abban azt hiszem, van tartós élelmiszer, 
de fejből már nem tudom pontosan, mert elég rég volt. Az összegekre pedig, hogy mennyibe kerül, és hogy van, 
erre most mondanám legszívesebben, hogy igen, amikor mi ezt elkezdtük szervezni, akkor kellett volna ezt az 
egészet tudnunk kijuttatni, de nem fogom ezt most mondani, mert nem nyitok most ki megint egy olyan vitát, ami 
teljesen parttalan. Az viszont kérdésként felmerül bennem, hogy volt kérés Beregszászról civil szervezetek is 
kértek tőlünk segítséget. Mi, mint Önkormányzat civil szervezetnek is tudunk ott segíteni, vagy mi csak a 
beregszászi önkormányzatnak tudunk segítséget nyújtani? 
 
Csóti Zsombor: A jegyzőkönyv végett legyenek kedvesek segíteni nekem, hogy ez a bizottság a mai napon egy 
olyan javaslatról tud dönteni, hogy a testvérvárosi soron szereplő összeg terhére bizonyos dolgokat szerezzen be 
az Önkormányzat és ezt juttassa ki Beregszászra? Nem döntünk, hogy ez legyen megvásárolva, hanem csak 
javaslatot teszünk a városvezetésnek, és akkor az ő reakciójuk függvényében működik ez a dolog tovább? 
 
Romhányi Ildikó: Igen, Gyurákovics képviselő asszony felé a válaszunk közben meg is beszéltük dr. Világos 
Istvánnal, hogy igen, a civil szervezeteket is lehet. Támogatási szerződéssel, meghatározva benne a támogatási 
célt, az elszámolás módját. Civil szervezeteket is lehet, nemcsak az önkormányzatot, illetve Elnök Úrnak a 
válasz: ez a bizottság konkrétan nem rendelkezik a testvérvárosi sor feletti összeggel, csak az alap feletti 
számlának, és ott is a hárommillió forintig. Javaslatot mindenképpen akár tételesen is tehet a bizottság. Ezen a 
soron a kötelezettségvállaló a Polgármester Asszony. Szerintem ez akár itt már most is, hogy Polgármester 
Asszony támogatja, nem támogatja ezeket a feladatokat. A kötelezettségvállaló Polgármester Asszony ezen a 
testvérvárosi soron. Eddig is innen fizettük ki a Markantinak a szállítási költségét, ez soha nem volt akadálya, 
benzinköltség és ilyesmit erről a sorról fizettük, de javaslatot tehet a bizottság ennek a sornak a felhasználására 
és Polgármester Asszony a kötelezettségvállaló.  
 
Csóti Zsombor: Akkor mi javaslatot teszünk, és ha Polgármester Asszony úgy gondolja, hogy kérdései vannak, 
akkor behozza a Képviselő-testület elé, és legrosszabb esetben a Képviselő-testület dönt. Arra szeretnék 
javaslatot tenni a bizottságban a kollégáknak, hogy tegyünk javaslatot arra, hogy a testvérvárosi sor terhére 
milyen eszközök beszerzésére vállaljon kötelezettséget a Polgármester Asszony. Annyit jegyeznék meg, hogy 
azt vegyük figyelembe, hogy ez a lehető leggyorsabb beszerzés és kiszállítás legyen, tehát ami egyéb 
szerződést igényel, mint a civil szervezetnek, arra ne várjunk most, hogyha egy mód van rá. 
 
dr. Pap Ágnes: A beregszászi Polgármester Úr mit kért még az aggregátorokon kívül. Kért készpénztámogatást 
az aggregátorok működéséhez szükséges benzin megvásárlásához, továbbá tartós élelmiszereket, mint például 
húskonzerv, gabona őrlemények, száraztészták, rizs, hajdina, olaj, cukor, de azt nem igazán tudjuk biztosítani, 
ebből 10-60 tonna közötti mennyiséget jelölt meg. 
 
Csóti Zsombor: Azt javasolnám, hogy mivel az aggregátorral vagyunk képben, arról döntenék legszívesebben, 
vagy azt javasolnám a bizottságnak, hogy erre tegyünk javaslatot, vegyünk aggregátorokat. A pillanatnyilag 
meglévő adományokat, meg az aggregátorokat egyben juttassuk ki. Nem tudom, hogy ez a készpénzes 
segítségnyújtás egyáltalán működik-e, vagy nem működik. Szerintem az összes többi dolgot, hogy 60 tonna, 
ezeket annak tükrében tegyük talán egy kicsit hátrébb, hogy lesz még előttünk itt egy nyár, amiről szintén 
szeretném, ha beszélnénk, és elkezdene majd a Hivatal arra fölkészülni, hogy nyáron bucsai és nem bucsai 
ukrán gyerekeket hogy fogunk tudni vendégül látni, és nyilván annak is lesz egy csomó költsége. Én ezt azért 
figyelembe venném.  
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Gyurákovics Andrea: Valami hasonlót szerettem volna én is első körben. Most az aggregátorokon legyük túl, de 
azt gondolom, hogy attól függetlenül a tartós élelmiszer az egy folyamatos olyan adomány, amit, ha arról van szó, 
mi már most el tudjuk kezdeni beszerezni, és adott esetben, ha nem is ezzel együtt, de egy következő fuvarban 
már ki tudna menni Beregszászra, és akkor megint látjuk, hogyha jön a tavasz, és sajnos nem lett vége a 
háborúnak, és úgy néz ki, hogy nem is lesz egyelőre, hogy mi az a következő, amire most per pillanat szüksége 
van a beregszászi önkormányzatnak. Én nem vetném el teljesen a kérelemnek a többi részét, hanem azt 
gondolom, hogy azt kellene, hogy egy következőt már szervezni utána az aggregátor adomány után. 
 
Csóti Zsombor: Jól értem, hogy Képviselő Asszony arra tesz javaslatot, hogy az Önkormányzat a saját 
csatornáin keresztül hirdessen meg újabb tartós élelmiszer, meg adománygyűjtést, és a FESZGYI bonyolítsa le 
ezt, mint a múltkor, vagy mire gondolt? 
 
Gyurákovics Andrea: Igen, azért az elsőkörös adománygyűjtés, ami volt, azt, amit a képviselők szerveztek meg,  
az nagyon sikeres volt. Amit a FESZGYI szerevezett, és ez most nem a FESZGYI hibája, maga a helyzet más 
ilyenkor már, az kevésbé volt sikeres. Azt gondolom, hogy az eddigi tapasztalatok alapján talán az lenne a jobb, 
hogyha ezt az Önkormányzat úgy szervezné, hogy újabb körös megkeresés Beregszász polgármesterének, és 
erre akartam kitérni az aggregátor kiszállítás után, hogy mi az, amire nekik most szükségük lenne, és akkor az 
alapján most azt gondolom, hogy inkább az Önkormányzat vásárolja meg azt, amit ők szeretnének. Nem tudom, 
hogy mi az, amit utána szeretne a beregszászi önkormányzat, mire van szükségük. Ettől függetlenül az 
adománygyűjtés is egy jó ötlet, csak arra alapozni úgy tűnik, hogy nem tudunk teljesen jelen pillanatban. 
 
Csóti Zsombor: Haladjunk sorban. Ezt az aggregátor témát zárjuk le, és utána az összes többi jövőbeni dolgot 
végig tudjuk gondolni. Nem tudom, hogy jól írtam-e föl a számokat, de majd Irodavezető Asszony kijavít. Ha 4 
darab nagyteljesítményű aggregátort veszünk, mert abból lehet kevesebbet használni, a kicsiből nyilván nem fog 
több árammennyiség kijönni, akkor az nagyságrendileg 9 millió párszázezer forint? És ez bruttó. És ennek még 
van annyi költsége, hogy ezt valamennyi pénzért a forgalmazó idehozza vagy leszállítja nekünk a megadott 
helyre. 
 
dr. Pap Ágnes: Ennek az összegére most nem tudok pontos választ adni, mert a cég azt írta, hogyha több 
aggregátort veszünk, akkor valami kedvezményt még ad. Lehet, hogy a szállítás lesz ingyenes, de lehet, hogy 
mégsem ad, mert mégsem sok a 4 darab. 
 
Csóti Zsombor: De várható még rá valamennyi szállítási költség? Képviselőtársaimnak azt tenném föl 
szavazásra, hogy az orosz – ukrán háború által okozott válság kezelésére létrehozott Ideiglenes Bizottság úgy 
dönt, hogy javasolja a Polgármester Asszonynak, hogy a ferencvárosi testvérvárosi sor terhére szerezzünk be 4 
db XY teljesítményű aggregátort, és ennek, valamint a jelenleg a József Attila-lakótelepi művelődési házban 
tárolt, felhalmozott eddigi adományoknak a kiszállításáról gondoskodjon. Béreljünk autót, írjunk adománylevelet. 
Ez kompletten menjen ki, és ezt a lehető legrövidebb határidővel tartsuk be. 
 
Romhányi Ildikó: Nem feltétlenül a határozati javaslathoz, csak itt akkor már most tisztázzuk a későbbi 
félreértések elkerülése végett az adó, nem adó kategóriát. Az aggregátorok azért nem adókötelesek, tehát ez 
annyi, amennyit Irodavezető Asszony mondott árat, merthogy ezeket az aggregátorokat be fogjuk venni az 
önkormányzati leltárba, és ezeket az aggregátorokat kihelyezzük Beregszászra. Minden évben leltározáskor 
Polgármester Urat lenyilatkoztatjuk, tehát ezekre azért nem kell. A tartós élelmiszerekre vonatkozóan az 
adománygyűjtést tudom javasolni, az megint egy adóköteles jövedelem lenne, hogyha az Önkormányzat venne 
tartós élelmiszert, úgyhogy ezt szerettem volna elmondani, hogy így gondolkozzunk az anyagiakról. Készpénzt 
nem tudunk hogy odaadni Polgármester Úrnak. Nyilván a készpénzt itt átutalásban is értjük, ami régen, a háború 
előtt természetesen működött. Beregszászt támogattuk, hogy átutaltuk. Most szerintem senki nem meri, és 
szerintem Polgármester Úr sem azt gondolja, hogy utaljuk, mert nem tudjuk, hogy mi történne ott a pénzzel. 
Akkor, amikor sajnos elkezdődött ez a háború, akkor Polgármester Urat támogattuk. Ha jól emlékszem, 5 millió 
forinttal, szinte rögtön. Az úgy tudott működni, hogy a Vöröskereszt volt talán, aki megelőlegezte ezt a pénzt, 
tulajdonképpen ott egy háromoldalú szerződés volt kötve Beregszásszal, a Vöröskereszttel és az 
Önkormányzattal. Konkrétan készpénzt nem tudunk adni. Mi mint Önkormányzat, csak utalni tudunk. 
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Polgármester Úrnak ebben a helyzetben nem, mert aztán nem jut a pénzéhez valószínűleg, úgyhogy azt így 
sajnos nem tudjuk ilyen formában megoldani.  
 
Csóti Zsombor: Ezek pontos információk voltak. Annyit szeretnék még a határozati javaslat végére, hogy 
megkérjük a városvezetést, hogy mind Beregszász, mind Bucsa testvérvárosainkat kérdezzük meg, hogy ezután 
az adománykör után mire van szükségük. Egy második körre legyenek tőlük információink, hogy igazából miben 
tudunk segíteni. A napirendnek ezt a részét egy szavazással szeretném lezárni. Kérem, hogy szavazzunk a 
szóbeli határozati javaslatról. 
 
IB 3/2023. (II.23.) 

Határozat 
Az orosz – ukrán háború által okozott válság kezelésére létrehozott Ideiglenes Bizottság javasolja 
Polgármesternek, hogy a ferencvárosi testvérvárosi sor terhére szerezzen be az Önkormányzat 4 db 
nagyteljesítményű aggregátort, és ennek, valamint a jelenleg a József Attila-lakótelepi művelődési házban tárolt, 
felhalmozott eddigi adományoknak a kiszállításáról gondoskodjon, valamint mérje fel a testvérvárosok igényét 
arra vonatkozólag, hogy a következő alkalommal milyen segítségre lenne szükségük. 
Határidő: 2023. február 23. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

(3 igen, egyhangú) 
A szavazásban 3 bizottsági tag vett részt: 
 
Csóti Zsombor Igen 
Gyurákovics Andrea Igen 
Jancsó Andrea Igen 
 
Csóti Zsombor: Még egy dologról szeretném, ha ma, most itt elkezdenénk beszélni, vagy akár közösen 
gondolkodni, hogy mi fog történni a nyáron. Tavaly mindenféle programegyeztetés, helyfoglalási problémák 
merültek föl, talán ez itt most február végén még nem késő, hogy elkezdjünk akár informálisan a 
testvérvárosoktól igényt fölmérni, hogy hány gyereket, milyen ütemezésben, hogy tudnának eljuttatni. Vagy mi 
volna a kérés: határig, határra küldjünk buszt? Kiküldjünk buszt, ne küldjünk ki buszt? És egyáltalán a szóba 
jöhető helyeken mennyi szálláshelyünk van és utána nyilván még ennek az összes többi járulékos költsége, a 
programok, meg az étkeztetés, vagy esetleg ajándékozás. Ilyen dolog, mint költség kellene, hogy belátható időn 
belül, mondjuk kvázi a bizottság elé kerüljön, mint információ. 
 
Gyurákovics Andrea: Igen, én is ezt szerettem volna kérni, mert itt tudom, hogy a Humánszolgáltatási Iroda is 
fog majd kelleni nekünk ebben, hiszen a nyári táboroztatásokat az iskoláknál ők osztják be, és velük kell az 
egyeztetéseket végezni. Nem? Akkor kivel? A FIÜK-kel? A nyári időpontokat megbeszélni. Tudom, hogy ezt még 
nem lehet tudni, mert nem most van, hanem, ha jól emlékszem, akkor tavaly is úgy volt, hogy valamikor tavasz, 
május vége felé. Akkor kezdtek jönni az időpontok, hogy mikor szeretnék az iskolák ezeket a nyári táborhelyeket 
betölteni, meg kitölteni, és akkor ott ment a matekozás, hogy hol férnek be a gyerekek. Tudom, hogy ezt 
hamarabb nem lehet elkezdeni, viszont azért a tapasztalatok alapján azt már nagyjából lehet tudni, hogy hány 
gyerek jönne Beregszászról, Bucsáról. Ha jól emlékszem volt egy alapítványon keresztül is jöttek. Azt nem 
tudom, melyik ukrán településről, azt már elfelejtettem, talán Dombasból jöttek gyerekek ide a nyári táborba. 
Mindenképpen időben kellene, mert tavaly, én köszönöm a Hivatalnak a segítséget, minden így az utolsó 
pillanatban tényleg mindenki ott állt és az utolsó utáni pillanatig mentek a szervezések. Köszönöm szépen a 
segítséget! Az idén egy picit hamarabb hogyan tudunk erre rákészülni. Ebben szeretnék most én igazából 
segítséget kérni. 
 
Csóti Zsombor: Alpolgármester Asszonyt, mint a város szimbólumát szeretném, hogyha ebben megerősítene 
bennünket. Amikor Önök beszerzik ezeket az információkat vagy a kérdésekre a válaszokat, amik fölmerültek, 
milyen mennyiségű vagy milyen típusú segítségre, eszközsegítségre van a testvérvárosainknak szüksége. 
Nagyjából mikor, milyen ütemezésben szeretnének gyerekeket küldeni hozzánk, és a harmadik dolog, bár 
gondolom, ez szintén a városvezetés is felelőssége, hogy ezekkel a határon túli civil szervezetekkel 
megpróbáljunk valami kapcsolatba kerülni, mert lehet, hogy például készpénz adományt rajtuk keresztül, esetleg 
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ha nagyon úgy van, meg tudjuk oldani, de ezt én nem jelenthetem ki. Csak hogy egyáltalán legyen már velük 
valami, és hogyha lehet, kössünk szerződést. 
 
Czakóné Dobó Krisztina: Én csak a Balatonlelléhez szeretnék annyit mondani, hogyha minél előbb megkapjuk 
az időpontot, hogy mikorra várjuk az ukrán gyerekeket, akkor nyilván úgy fogjuk kiküldeni az iskoláknak a szabad 
turnusokat, hogy az már foglalt, tehát az nem szerepel köztük. Lehet fordítva gondolkodni, hogy nem az 
iskolákhoz alkalmazkodunk. Most még simán. Március vége felé szoktuk kiküldeni az iskoláknak a jelentkezési 
lehetőséget.  
 
Csóti Zsombor: Akkor tulajdonképpen, ha jól értem, nálunk pattog a labda. Minél hamarabb van információ, 
annál hamarabb tudunk beosztást csinálni, és akkor mindenki tud igazodni. 
 
Döme Zsuzsanna: Igen, megszervezzük nyárra a testvérvárosi tábort, mint ahogy, amikor nincs pandémia, és 
tudnak utazni ezekből a városokból, mindig megszervezésre kerül. Tavaly, amire szerintem Gyurákovics Andrea 
gondol, az még egy kosárlabda csapat. Ja, nem, akkor másra gondol. Nyilván az összes ilyen plusz beeső igényt 
is megpróbáljuk, amiről nem tudunk most még. Az a kosárlabda csapat is nagyon utolsó pillanatban jött, de 
természetesen ezzel dolgozunk, lesz tábor és azt gondolom, hogy a bucsai gyerekeket is még, vagy akár a 
beregszásziakat több turnusban is tudjuk fogadni az év során. Nyilván azért szerettük volna ezt a programot 
megnézni, hogy ez körülbelül milyen költségből valósulhat úgy meg, hogy foglalkozásokkal, mindennel együtt. A 
kapcsolat is folyamatos. Az adományokra vonatkozóan én azt gondolom, hogy jelen pillanatban nem 
mondanának mást, mint amit eddig: tartós élelmiszer és aggregátor. Ezeket halljuk. Az aggregátornak sem az 
volt eddig az oka, hogy nem tudtuk az igényt, hanem az, hogy nem lehet nagy teljesítményű aggregátorhoz jutni 
széles e világon. Akkor lehet, ez sokaknak nem sikerült. Természetesen folyamatos az ilyenfajta igényfelmérés 
is, és mihelyt jön valami másfajta, akkor jelezni fogjuk. 
 
Csóti Zsombor: Erősen a bizalmamat fejezném ki az ügyben, hogy mivel ez egy nemes, fontos és komoly dolog, 
hogy az eddigiektől eltérően lényegesen szorosabb és hatékonyabb együttműködés lesz a Képviselő-testület és 
a városvezetés között. Például rögtön azért, mert ez a testvérvároson levő sor ezeknek az álmoknak a tizedére 
nem elég, tehát biztos, hogy pénzügyileg egyeztetnünk kell majd egy csomót, hogy milyen költségeket meddig bír 
a kerület fölvállalni. De bízom benne, hogy nem lesz ebből probléma. Bárkinek bármi hozzáfűzni valója, 
megjegyzése, észrevétele, javaslata, kérése van-e. Alpolgármester Asszonytól kérdezem, hogy kitűzhetünk-e 
most egy következő bizottsági ülést, ahova vállalhatóan informális információk birtokában tudnak jönni, vagy 
egyeztessünk? A Szervezési Csoporttal fogok ez ügyben egyeztetni, hogy a következő bizottsági ülést mikor 
tudjuk a legjobban beilleszteni a munkarendbe. Nagyon szépen köszönöm mindenkinek a részvételt és 
segítséget. Remélem, hogy hatékonyak voltunk, az ülést 9:47 órakor bezárom. 
 

K.m.f. 
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